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Ing. Jan Schiller
Narodil se 6. dubna 1972 v Mostě. Absolvoval Univerzitu J. E. Purkyně v Ústí nad 
Labem a Vysokou školu báňskou v Ostravě, podnikal v oboru energetika a sta-
vebnictví se zaměřením na čistírny odpadních vod. K jeho koníčkům patří příroda, 
dobrý film a hudba.

V letošních podzimních volbách v Ústeckém kraji zvítězilo hnutí ANO 2011. 
Jeho kandidátku vedl Jan Schiller z Mostu, poslanec PČR, kterého noví kraj-
ští zastupitelé 16. listopadu 2020 zvolili hejtmanem.

Jan Schiller: 
Čeká nás hodně práce

 Pane hejtmane, nejprve gra-
tulace a hned otázka: Co sli-
bujete obyvatelům Ústecké-
ho kraje?
Společnost se posunula do mo-
derní doby, zatímco Ústecký 
kraj zůstal stát. Mým úkolem 
proto bude prosazovat nové 
metody v jeho řízení se zře-
telem na to, aby občan vždy 
byl na prvním místě.
 Narodil jste se a by-
dlíte v Mostě, jak bys-
te charakterizoval náš 
kraj? Jací lidé v něm 
žijí?
Jako tvrdý, přesto krás-
ný a různorodý. Navra-
címe se zpátky k při-
rozené krajině a každá 
změna je svým způso-
bem testem, ve kterém 
se snažíme obstát. I Se-
veročeši jsou tvrdí, ale 
zároveň srdeční a schop-

ní lidé, zocelení přede-
šlým životem, kteří se jen 

tak nevzdávají. 
 Jaké je jeho vnímání 

ve zbytku republiky?
Bohužel stále špatné, máme 
na čem pracovat. Snažím se 
o to už třetím rokem v Posla-
necké sněmovně. Musíme o so-
bě zbytku republiky dávat víc 

vědět a setřít ze sebe povlak mě-
síční krajiny.  Máme se čím pochlubit, 
jen namátkou zmíním, proč stojí za to 
k nám do regionu přijet a strávit tu od-
počinkový nebo aktivní víkend či dovo-
lenou. Naší chloubou jsou jezera Mi-

lada a Most, Národní park České Švý-
carsko, Labe aréna, Krušné hory, Šluk-
novsko i kilometry cyklostezek napříč 
krajem.  Máme krásná historická měs-
ta, řadu přírodních a kulturních pamá-
tek. 
 Co je podle vašeho názoru nutné 
změnit, s čím jste začal a co bude ná-
sledovat?
Těch priorit je víc. Ústecký kraj zaostá-
vá za všemi ostatními regiony České 
republiky, ale také za moderní dobou, 
která je ve znamení nových technolo-
gií.  Se změnami jsme začali u zdravot-
nictví, kterému chceme vdechnout no-
vou koncepci, následovat bude veřejná 
doprava, školství je potřeba více přiblí-
žit potřebám podnikatelských činností 
v kraji, věnovat se chceme rozvoji so-
ciálních služeb jak co do rozsahu, tak 
i bezpečnosti. Důležité je trvale udrži-
telné životní prostředí a problematika 
zadržování vody v krajině, a tak bych 
mohl ve výčtu pokračovat. 
 Jak poznamenala váš nástup 
do funkce současná epidemiologic-
ká situace?
Spadl jsem do ní rovnýma nohama. Ta-
to doba je pro mne plná nových infor-
mací, nových lidí, problémy se řeší ze 
dne na den napříč celou republikou. 
Tým mých spolupracovníků ví, co má 
dělat, a já se učím za pochodu. Stojí to 
hodně času navíc, ale je potřeba se to-
mu detailně věnovat. 
 Co očekáváte od vašich koaličních 
partnerů, tedy ODS a Spojenců pro 
kraj? 
Jak jsme si slíbili při podpisu koalič-
ní smlouvy: práci, zodpovědnost a fé-
rovost. 

 A co od opozičních zastupitelů?
Naším společným zájmem je rozvoj 
Ústeckého kraje. Očekávám proto pod-
něty, náměty a konstruktivní jednání.
 Říká se, že politika je umění mož-
ného. Jaké máte dosavadní praktické 
zkušenosti vy osobně?
To mohu z práce v Poslanecké sněmov-
ně jen potvrdit. Komunikace a férový 
přístup jednotlivých aktérů jsou zákla-
dem úspěchu.
 Půjde časově skloubit pozice hejt-
mana, poslance, krajského a měst-
ského zastupitele?
Nepůjde. Již před volbami jsem dekla-
roval, že pokud se stanu hejtmanem, 
budu se této práci pro Ústecký kraj vě-
novat naplno. K 31. 12. 2020 proto re-
zignuji na funkci poslance, ponechám 
si jen mandát zastupitele v Mostě.
 Blíží se nejočekávanější svátky 
v roce. Jak je budete trávit vy osobně 
a co vzkážete svým spoluobčanům? 
Svátky strávím tradičně s mými blíz-
kými, období mezi nimi pak pracovně. 
Je toho hodně, co je třeba řešit. Jedná 
se především o rozpočet na příští rok. 
Díky událostem spojeným s pandemií 
očekáváme v Ústeckém kraji propad 
příjmů okolo 600 milionů korun a bu-
de proto třeba pro první čtvrtletí ro-
ku 2021 přijmout rozpočtové provizo-
rium. To je momentálně nejdůležitější 
úkol pro nové vedení. Z pozice poslan-
ce se vytrvale snažím, aby výpadky ve-
řejných rozpočtů pokryl stát. Spoluob-
čanům přeji, aby zakončili letošní hek-
tický rok se vší opatrností.  Aby svátky 
prožili pokud možno ve zdraví, poho-
dě a klidu.

Připravila: L. Richterová, foto: archiv KÚ

Společně 
      to zvládneme! 

Vydavatelská skupina METROPOL 
děkuje čtenářům a obchodním partnerům 
za přízeň v letošním roce a všem lidem dobré 
vůle přeje pokojné prožití vánočních svátků, 
hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a pracovních 
i osobních úspěchů v roce 2021. 
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